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[Text]
Parliament Hill to see this institution. That is a tribute to the 
people who work for you in that role.

1 believe it should be said to you and through you to them, 
that we appreciate very much the work that they do for the 
many tens of thousands of Canadians who visit Parliament 
Hill every year. This committee is most anxious to make sure 
that they have total access to this institution.

At the same time, it is very pleased with the report of the 
Sergeant-at-Arms on the various initiatives taken before you 
assumed your position and since, to guarantee the safety of the 
Prime Minister, people who are elected and all employees who 
work here.

With that, sir, I would like to read the order that Parlia
ment, through Vote 5 for the fiscal year ending March 31, 
1985, be referred to the Standing Committee on Management 
and Members Services. 1 would like to ask you, as a result of 
that reference, if you would now like to make a statement.

The Hon. Lloyd Francis (Speaker of the House of Com
mons): Thank you, Mr. Chairman. My statement will be very 
brief. First, I want to thank you for the opportunity to appear, 
Members of the committee.

I did appreciate your remarks concerning the security 
arrangements, and I want to pay my tribute to the Sergeant- 
at-Arms, Major-General Cloutier. I hope the procedure by 
which he has appeared directly before you and answered, I 
hope, your questions, will be to your satisfaction.
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I would prefer not to have detailed questions, for obvious 
reasons, involving security today, but if there is any concern 
you have, I will make certain that information is provided, to 
the very best of our ability to do so. Reports I had were that 
last week’s meeting went very well with Gus and Members of 
the committee, so perhaps I can spend my time today on other 
matters.

Briefly, 1 hope every Member of the committee has received 
a copy of this, Mr. Chairman. I believe they have.

The Chairman: Yes, they have.

Mr. Speaker: This provides what I believe to be as complete 
a breakdown as is provided for Estimates for any government 
department, of the operations of the House of Commons. The 
vote is $155.1 million, an increase of 4.9% over the Estimates 
of the previous fiscal year. There is a reduction in person-years 
of 1.4%, or 42 positions. I am pleased to note that this is the 
third successive year in which there has been a decrease in 
person-years, and I pay tribute to my predecessor, the Hon. 
Jeanne Sauvé, who is now our Governor General, in this 
respect. The Estimates last year were 5.2% over the previous 
year and this year were 4.9%.

[Translation]

Je veux vous dire, et j’espère que vous le communiquerez 
aux intéressés, que nous leur sommes très reconnaissants de ce 
qu’ils font pour les dizaines de milliers de Canadiens qui 
visitent le Parlement tous les ans. Le Comité veut absolument 
s’assurer que la population a entièrement accès à ces lieux.

Le Comité est également extrêmement satisfait du rapport 
du sergent d’armes quant aux diverses initiatives prises avant 
que vous n’assumiez votre poste et depuis, pour garantir la 
sécurité du premier ministre, des élus et de tous les employés 
de la Colline.

Cela dit, le Parlement a ordonné que le crédit 5 pour 
l’exercice financier se terminant le 31 mars 1985 soit renvoyé 
au Comité de la gestion et des services aux députés. Avez-vous 
une déclaration à faire à ce sujet?

L’honorable Lloyd Francis (Président de la Chambre des 
communes): Merci, monsieur le président. Je serai très bref. Je 
veux tout d’abord vous remercier de m’avoir invité à comparaî
tre devant le Comité.

Je vous remercie également des observations que vous venez 
de faire quant à la sécurité et je souhaite également rendre 
hommage au sergent d’armes, le Major général Cloutier. 
J’espère que la procédure lui permettant de comparaître 
directement devant vous et de répondre à vos questions vous 
satisfait entièrement.

Je préfère ne pas répondre à des questions précises concer
nant la sécurité aujourd’hui, pour les raisons évidentes, mais si 
quelque chose vous préoccupe en particulier, je ferai en sorte 
que les renseignements vous soient fournis dans la mesure du 
possible. Je crois savoir que la séance de la semaine dernière 
avec Gus et d’autres membres du Comité s’est très bien passée, 
je pourrai donc consacrer mon temps aujourd’hui à d’autres 
questions.

J’espère que tous les membres du Comité ont reçu une copie 
de ce document, monsieur le président. Je crois qu’il leur a été 
distribué.

Le président: Oui, c’est exact.
M. le Président: Ce document vous donne, d’après moi, une 

ventilation des opérations de la Chambre des communes aussi 
complète que celle que vous pourriez obtenir de n’importe quel 
ministère du gouvernement. Le crédit se chiffre à 155.1 
millions de dollars, soit une augmentation de 4.9 p. 100 par 
rapport au budget de l’année financière précédente. Il y a une 
réduction des années-personnes de 1.4 p. 100, soit 42 postes. Je 
suis heureux de pouvoir vous dire qu’il s’agit de la troisième 
année successive où il y a une diminution d’années-personnes, 
et je dois rendre hommage à mon prédécesseur, l’honorable 
Jeanne Sauvé, qui est maintenant notre gouverneur général, 
pour son action. Dans le budget de l’année dernière, il y a une 
augmentation de 5.2 p. 100 par rapport à l’année précédente, 
alors que cette année, l’augmentation se chiffre à 4.9 p. 100.


